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Írásbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy ű lésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló
10/2014 . (II . 24.) OGY határozat 124. (1) bekezdésére, kérdést kívánok benyújtani a Kormán y
tagjai feladat- és hatásköréről szóló 152/2014 . (VI . 6.) Korm. rendelet 90 . § 1 . pont alapján a téma
szerint hatáskörrel rendelkező

Varga Mihály

nemzetgazdasági miniszter úrhoz ,

„1000 milliárdos áfacsalásra utalhatnak az ENSZ statisztikái? ”

címmel. A választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr!

Egy volt amerikai diplomata, akit éveken keresztül közgazdasági szakértőként foglalkoztatott az
USA Külügyminisztériuma, a napokban úgy nyilatkozott, hogy az ún . „külkereskedelm i
tükörstatisztikák”, illetve a legfrissebb ENSZ-kimutatások is arra utalnak, hogy a magyar gazdasá g
több szektora is erősen érintett az áfacsalásokban . Különösen az Egyesült Királyságból érkező
autókat, a kínai telefonokat, a délkelet-ázsiai elektronikus eszközöket, valamint a franci a
repüléstechnikai műszereket érintő magyar import, illetve az olajipari termékeket és növény i

olajokat érintő magyar export esetében kiemelkedő eltéréseket lehet látni az elvileg behozott/eladot t
árúk értéke, és a ténylegesen megfizetett adómértékek között . Véleménye szerint mindez akár több
százmilliárdos adókiesést eredményezhet évente a hazai költségvetésben .

A hivatkozott problémának a magyar államháztartásra gyakorolt kiemelked ően negatív hatásaira

tekintettel arra kérem a tisztelt miniszter urat, hogy válaszoljon az alábbi kérdésekre :

1. Egyetért-e a fenti állításokkal, miszerint még mindig jelent ős értékű áfacsaláso k
jellemzik a magyar gazdaság bizonyos szektorait ?
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2. Milyen összeget tart reálisnak a minisztérium a költségvetést évente megkárosít ó
áfacsalások összegével kapcsolatban ?

3. Volt-e állami adóhatósági vizsgálat 2010 óta az Egyesült Királyságból érkez ő autók, a
kínai telefonok, a délkelet-ázsiai elektronikus eszközöket, valamint a francia
repüléstechnikai m űszereket importjával érintett magyarországi adóalanyok, illetve az
olajipari termékek és növényi olajok exportjával érintett magyarországi adóalanyo k
esetében? Ha igen, milyen megállapításokat tett az adóhatóság, hány adózó elle n
alkalmazott szankciókat?

4. A minisztérium rendelkezésére álló adatok ismeretében milyen
termékek/szolgáltatások exportját, valamint importját érinti leginkább az áfacsalás
Magyarországon?

Tisztelettel várom válaszát.

Budapest, 2017 . március 3 .

dr. Tóth Bertalan
országgyűlési képviselő

(MSZP )
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